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SUN § 69   Justering     
 
 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
 
Protokollet justeras den 18 november 2024 av ordföranden och Anna Holmqvist 
Boulonois (M).  

 

SUN § 70   Godkännande av dagordning     
 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
 
Utsänd dagordning godkänns med justering att Information från Roslagsvatten tas innan 
beslutsärendena, numreringen av punkter justeras därefter.  

 

SUN § 71   Anmälan av delegationsbeslut     

 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
 
Följande delgationsbeslut är anmälda: 

- Delegationslista bostadsanpassningsbidrag september - oktober 2024  
- Delegationslista W3D3 augusti – oktober 2024  
 
 
 

SUN § 72 Information från Roslagsvatten inklusive 
anslutning till Käppala 

 
Marie Kjellman och Henrik Eddiesson, Roslagsvatten AB, informerade.  
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SUN § 73   Motion 2024:07 från Peter Bergkvist (MP) – 
Hantering av brister i nuvarande avloppsrening   SUN-
2024/347  
 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
 
Samhällsutvecklingsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
1. Motionen avslås. 

Reservationer 
Peter Bergkvist (MP) och Claes Litsner (S) reserverar sig mot beslutet.  

Peter Bergkvists (MP) reservation ses i protokollsbilaga 1.  

Yrkanden 
Peter Bergkvist (MP) och Claes Litsner (S) yrkar avslag på förslag till beslut, och bifall till 
motionen.  

Propositionsordning 
Ordförande frågar om samhällsutvecklingsnämnden avslår motionen. Han frågar sen om 
samhällsutvecklingsnämnden antar motionen. Han finner att samhällsutvecklingsnämnden 
föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen.  

 
Sammanfattning av ärendet 
Peter Bergkvist (MP) har lämnat in en motion där han beskriver att det finns behov av 
att hantera nuvarande brister i avloppsreningen i kommunen. Tre förslag på 
åtgärder presenteras i motionen. Förvaltningen anser inte att det finns behov av att 
förbättra reningen med olika tekniska lösningar. Enligt Roslagsvatten kan 
reningsverket rena avloppsvattnet enligt nuvarande tillstånd och de klarar därmed 
de krav som ställs på rening av avloppsvattnet. Reningsverket kan hantera rening 
både i nuläget och med den kommande expansionen som sker till dess att 
avloppsreningen är inkopplad till Käppalaverket. Arbetet med att ta fram en 
vattentjänstplan för kommunen pågår och förvaltningen kommer att beakta behov 
av åtgärder inom VA i arbetet med vattentjänstplanen för Knivsta kommun. 
 

Markus Ek, tillförordnad plan- och geodatachef, informerade.  

Underlag till beslut 
- KF § 40, 2024-04-25, Anmälan av motioner 
- Motion MP 2024-04-24, Brister avloppsrening 
- Tjänsteutlåtande 2024-10-28 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Peter Bergkvist (MP) 
Roslagsvatten 
Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
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SUN § 74   Beslut om antagande av detaljplan för 
gruppbostad enligt LSS på del av Särsta 3:1   SUN-2024/397  

 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
 
1. Samhällsutvecklingsnämnden antar detaljplaneförslag för gruppbostad enligt 
LSS på del av Särsta 3:1. 
2. Detaljplanen innebär inte betydande miljöpåverkan. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Detaljplaneärendet syftar till att möjliggöra för uppförande av ett LSS-boende, 
gruppbostad med särskild service för vuxna i enlighet med lag (1993:387). Vidare 
syftar den till att förhålla sig till naturvärden och omgivande bebyggelse. 
Detaljplaneförslaget bedöms inte innebära betydande miljöpåverkan. 
 

Jessica Öhrn, planarkitekt, och Isak Marquardt, exploateringsingenjör, informerade.  
 
Underlag till beslut 
- Tjänsteutlåtande 2024-10-31 
- Undersökning av betydande miljöpåverkan 2014-10-07 
- Förslag Plankarta 2024-09-27 
- Förslag Planbeskrivning 2024-10-31  
- Granskningsutlåtande 2024-10-17  
 
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
Tillväxtkontoret  



                   Protokoll 
                                      
Samhällsutvecklingsnämnden 

 

Sida 7 (9) 
Datum: 2024-11-11 

Mötet omfattar 
§ 69–80 

 
 

 
 

 

SUN § 75   Samordnad upphandling av borttransport och 
behandling av material från återvinningscentraler   SUN-
2024/479  
 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
 
1. Samhällsutvecklingsnämnden genomför upphandling av borttransport och 
behandling av material från återvinningscentraler (ÅVC-material). 
2. Samhällsutvecklingsnämnden deltar i samordnad upphandling. 
3. Samhällsutvecklingsnämnden ger fullmakt till Sigtuna kommun att genomföra 
upphandling av borttransport och behandling av ÅVC-material. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Inför att befintligt entreprenadavtal gällande drift av Knivsta kretsloppspark löper ut 
2025-12-31 finns möjligheten för Knivsta kommun att delta i en samordnad 
upphandling av borttransport och behandling av ÅVC-material. Inför upphandlingen 
bedöms det finnas tydliga stordriftsfördelar med en samordnad upphandling.  
 
Alexander Jonsson, gatu- och avfallschef, informerade.  
 
Underlag till beslut 
- Tjänsteutlåtande 2024-11-03 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
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SUN § 76   Utred möjligheten att låta allmänhet och 
föreningar hjälpa till med skötseln av Knivstas gröna 
områden - ordförandeförslag från Mikael Rye-Danjelsen 
(KNU)   SUN-2024/480  
 
Samhällsutvecklingsnämndens beslut 
 
Samhällsutvecklingsnämnden ger samhällsbyggnadskontoret i uppdrag att undersöka 
ytterligare möjligheter att låta allmänhet och föreningar hjälpa till med skötseln av fler av 
Knivstas gröna områden där det bedöms som lämpligt. 

 

Yrkanden 

Claes Litsner (S), Peter Bergkvist (MP), Anna Holmqvist Boulonois (M) och Mimmi 
Westerlund (KD) yrkar bifall till utsänt förslag.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Idag sköts naturreservatet i Gredelby hagar/Trunsta träsk med hjälp av en ideell grupp 
som mot en ersättning (timanställning) röjer och utför annan typ av nödvändig skötsel i 
naturreservatet. I projektet ”Städa Sverige” där Knivsta kommun deltar städar lokala 
föreningar bort skräp i naturen mot en ersättning.  
 
 
Underlag till beslut 
- Ordförandeförslag 2024-10-23 
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
Samhällbygnadskontoret 
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SUN § 77   Information från förvaltningen     
 
Alexander Jonsson, gatu- och avfallschef, och Anna Feltelius, park- och naturchef, 
informerade.  

 
 

SUN § 78   Uppdrag stadspark inklusive lekpark     
 
Anna Feltelius, park- och naturchef, informerade.  

 
 

SUN § 79   Information exploateringsprojekt Myrberget     
 

Jenny Rydåker, samhällsbyggnadschef, informerade.  

 
 

SUN § 80   Måldialog inför verksamhetsplan 2025     
 
 
Jenny Rydåker, samhällsbyggnadschef, informerade.  
 
 
 
 
 
 
 



Knivsta, 11 november 2024 

Reservation mot beslut att avslå motion om hantering av 
brister i Knivstas avloppsrening  

På Samhällsutvecklingsnämndens möte den 11 november 2024 beslutades att avslå motion 
2024:07 från Miljöpartiet om hantering av brister i nuvarande avloppsrening.  

Av tjänsteutlåtandet framgår att motivet till avslag är att Roslagsvatten uppger att de 
hanterar rening av avloppsvatten enligt gällande tillstånd. Även med den planerade 
tillväxten av nyanslutningar till VA-verket är bedömningen att man klarar villkoren. Vidare 
framförs i tjänsteutlåtandet att det inte finns behov att ta fram tekniska lösningar eller 
utreda mobila lösningar för reningen av biologiskt material (BOD) eller andra specifika 
föroreningar innan anslutningen till Käppalaverket är klar. Någon närmare förklaring till 
denna slutsats ges inte i tjänsteutlåtandet. BOD är dock inte ett mått på nedbrytningen av 
mer stabila ämnen, såsom läkemedelsrester och andra miljöföroreningar, som vi vet 
passerar reningsverket opåverkade.  

De villkor som Länsstyrelsen beslutar om gäller oftast utsläpp av fosfor, kväve och 
syreförbrukande ämnen (BOD). Det betyder inte att det är tillåtet att släppa ut andra 
skadliga ämnen. Även de allmänna hänsynsreglerna i miljöbalken ska följas. Det är 
verksamhetsutövaren (vattenbolaget) som ska visa att hänsynsreglerna följs. Syftet är att 
förebygga negativa effekter och öka hänsynen till miljön. Grundkravet är att använda bästa 
möjliga teknik för att åstadkomma detta. Detta framgår bland annat av den vägledning1 som 
Naturvårdsverket och Svenskt Vatten gemensamt har publicerat kring villkor och krav för 
utsläpp från avloppsreningsverk. I tjänsteutlåtandet till beslutet saknas en redogörelse för 
hur man har beaktat dessa bestämmelser i miljöbalken. Det räcker inte med att skriva ”att 
det inte finns behov av att ta fram tekniska lösningar …”. Det är verksamhetsutövaren som 
ska visa att hänsynsreglerna följs, så kallad omvänd bevisbörda. Det krävs att man 
övertygande kan visa att miljönyttan är för liten jämfört med kostnaderna för att komma till 
slutsatsen att ”bästa möjliga teknik” inte behöver införas. Kan verksamhetsutövaren inte 
visa det så gäller grundkravet att använda bästa möjliga teknik som skyddsåtgärd (text från 
Naturvårdsverkets vägledning). 

Genom de försök med läkemedelsrening som genomfördes vid Knivsta reningsverk under 
2016 finns idag ett gediget underlag för att kunna konstatera att Knivsta reningsverk släpper 
ut rester av läkemedel i recipienten Knivstaån. Att det sker behöver vi alltså inte tvivla över. 
120 substanser studerades i försöken. Reduktionen med hjälp av ozoneringsteknik uppgick i 
genomsnitt till 77 % och bedömdes som en mycket god effekt. Även ekotoxikologiska 

1 Villkor och krav för utsläpp från Avloppsreningsverk – vägledning. Naturvårdsverket och Svenskt Vatten 2013-
04-23.
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effekter på organismer i vattenmiljön studerades. Projektet har medfört en unik möjlighet 
att beskriva recipienten Knivstaåns ekologiska status både före och efter införande av den 
avancerade reningen. 
 
Det som ytterligare talar för att vi nu bör utreda möjligheten att använda ”bästa möjliga 
teknik” för att begränsa dessa utsläpp är vissa sakförhållanden som gör situationen i Knivsta 
särskilt ansträngd och speciell. Det handlar dels om 
  

• Den låga utspädningen som sker i Knivstaån under sommarsäsongen på grund av det 
låga vattenflödet. Enligt uppgift kommer hela 95 % av vattnet nedströms ån från 
reningsverket. En låg utspädning leder till en hög koncentration av miljöföroreningar 
vilket ökar risken skador på fisk och andra vattenlevande organismer.  

• Den speciella demografin i Knivsta med en relativt låg genomsnittsålder innebär 
förmodligen en förhållandevis hög förbrukning av östrogena ämnen, såsom p-piller, 
vilket också ökar behovet av en effektiv rening. 

• Det finns fortfarande kvar utrustning och byggnader för fullskalig ozonering vid 
reningsverket, vilket kan underlätta etablering av bästa möjliga reningsteknik och 
därmed begränsa investeringskostnaderna vid en upprustning. 

 
Sammanfattningsvis reserverar jag mig mot beslutet att avslå motion 2024:07 eftersom 
beslutet vilar på felaktiga grunder. Jag ifrågasätter inte att Roslagsvatten kan hantera rening 
av avloppsvatten enligt gällande tillstånd för Knivstas centrala reningsverk. Men skyldig-
heterna för en miljöfarlig verksamhet kan sträcka sig längre än vad som beslutas i Läns-
styrelsens tillståndsvillkor. Enligt de allmänna hänsynsreglerna i 2 kap. Miljöbalken ska man 
även undersöka om ”bästa möjliga teknik” kan förebygga negativa effekter och öka 
hänsynen till miljön. Såvitt jag kan bedöma har detta inte gjorts av Roslagsvatten AB. Knivsta 
har flera speciella omständigheter som talar för att man bör utreda möjligheten att 
återuppta en avancerad rening. Det gäller särskilt när det kommer till utsläpp av 
läkemedelsrester och andra miljöföroreningar som vi redan vet passerar reningsverket 
opåverkade. I tjänsteutlåtandet finns inget underlag som övertygande visar att miljönyttan 
är för liten jämfört med kostnaderna för att införa den tekniken. Därmed kan nämnden inte 
bedöma om denna grundläggande skyldighet i balken har uppfyllts eller inte. Knivsta 
kommun har ett ansvar att se till att våra vattendrag och omgivande miljö skyddas. Det 
ansvaret kan vi inte frånhända oss. 

 
 
 

Peter Bergkvist, Miljöpartiet de Gröna 
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